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Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har i brev af 17. marts 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 575 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske 
fra Mette Gjerskov, (S).

Spørgsmål 575:

”Vil ministeren redegøre for, hvordan det overhovedet kan forekomme, at den 
allergifremkaldende og invasive bynkeambrosie kan importeres til Danmark i 
vildtfuglefoderblandinger?”

Svar:

Som nævnt i besvarelsen af spørgsmål 574 forekommer bynkeambrosie som 
ukrudtsplante også i dyrkede marker i det sydlige Europa. Især i Ungarn er den et 
betydeligt problem i solsikkemarker. Her kan planten forårsage svære udbyttetab. Den 
forsøges bekæmpet bl.a. med pesticider. De høstede afgrøder fra sådanne marker vil 
indeholde frø af bynkeambrosie som en naturlig forurening. 

Da der ikke inden for EU findes regulering for indhold af frø fra bynkeambrosie kan 
solsikkefrø fra f.eks. Ungarn frit eksporteres til Danmark. Ved fremstilling af foder til 
vilde fugle med bl.a. solsikkefrø fra forurenede partier, vil det færdige produkt kunne
blive forurenet med bynkeambrosiefrø. Dette vil være tilfældet uanset om blandingen 
foretages i Danmark eller i andet EU land.
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